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Protokół 
z XXXV  zwyczajnej sesji Rady Gminy  Liniewo 

odbytej w dniu 20 grudnia 2013r. w godz. od 9.00 do 11.25  w 
Świetlicy GOKSiR w Liniewie 

 
Ad.1 
Sesję otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy  Pan Wiesław 
Szarmach stwierdzając, że obrady są prawomocne, ponieważ  w sesji uczestniczy 
14 radnych. 
 

Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 
(Listy obecności w załączeniu do protokołu) 

 

Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych i Wójta czy 
wnoszą uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji 
 

Wójt – proszę o wprowadzenie zmiany w porządku obrad tak aby punkt 8 był po punkcie 5 

oraz wprowadzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 

służebności przesyłu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wyrażają zgodę na 
wprowadzenie zmiany w porządku obrad tak aby po punkcie 5 był punkt 8.  
 
Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli zmianę w porządku obrad.  
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wyrażają zgodę na 
wprowadzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu.  
 

Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli dodatkowy projekt uchwały do 
porządku obrad. 
 
Nikt nie zgłosił więcej uwag do proponowanego porządku obrad. 
 
Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli porządek obrad sesji, który brzmi 
następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku dziennego. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i wnioski radnych. 
6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) uchwalenia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych na 2014 rok, 

b) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Liniewo 
na rok 2014 rok, 
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c) przyjęcia planów pracy Rady Gminy Liniewo, Komisji Rewizyjnej i pozostałych 
komisji stałych Rady Gminy Liniewo na 2014 rok, 

d) ustalenia zasad dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Liniewo na 2014 r., 

e) zmian w budŜecie gminy, 
f)  zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Liniewo na 

lata 2013 – 2020, 
g) wyraŜenia zgody na ustanowienie słuŜebności przesyłu 

7. Przyjęcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Liniewo na lata 2014 – 2020: 
a) stanowisko komisji Komunalnej i BudŜetu, 
b) stanowiska pozostałych komisji stałych Rady Gminy, 
c) dyskusja, 
d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
e) głosowanie. 

8. Uchwalenie budŜetu gminy na 2014 rok: 
a) stanowisko komisji Komunalnej i BudŜetu, 
b) stanowiska pozostałych komisji stałych Rady Gminy, 
c) dyskusja, 
d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
e) głosowanie. 

9. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
10. Wolne głosy i wnioski. 
11. Zakończenie sesji. 

 
Ad.3 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, czy wnoszą 
uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 

 
Radni nie wnieśli żadnych uwag do protokołu. 
 
Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli protokół z poprzedniej sesji. 
 

Ad. 4  
Sprawozdanie Wójta Gminy Liniewo z podjętych działań okresie między sesyjnym. 
(sprawozdanie w załączniku do protokołu) 

 
Ad. 5 Interpelacje i wnioski radnych 
 
Jerzy Czapiewski – zbliża się koniec roku bardzo bym prosił o ustawienie ograniczenia 

prędkości na nowej drodze asfaltowej w kierunku straży lub ustawienie policjantów bo są 

tacy, co nadmiernie przekraczają prędkość. 

    
Jerzy Bałachowski – zaczęli w Wysine lać asfalt ale ostatnio zabrali maszyny, studzienki 

są bardzo wysoko osadzone i uszkadzane przy ulicy Polnej jedna jest wyrwana, nie idzie 

przejechać, w nawiązaniu do odśnieżania może trzeba by było wprowadzić ograniczenie 

ilości dróg gdzie Milonki a gdzie Rymanowiec samo przejechanie zabiera dużo czasu, jeśli 

chodzi o drogi powiatowe to z całym szacunkiem Panie Michnowski, ale one były po prostu 

ujeżdżone a nieodśnieżone, dziwię się  Panu Molcanowi, że jadąc z dziećmi naraża ich życie 
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i swoje, będąc przy głosie chciałbym złożyć wszystkim życzenia wesołych świąt i 

szczęśliwego nowego roku. 

 

Stanisław Burek – rok się kończy czas ponagla chciałby ponowić wniosek sprzed dwóch 

lat stare  wyrobisko koło państwa Koszałka nic się tam nie dzieje szlaban jest otwarty, 

droga zniszczona a teren niezagospodarowany tylko śmieci trzeba coś z tym zrobić żeby to 

wyglądało po ludzku, kolejną sprawą o jakiej chciałbym przypomnieć to dwie lampy w 

kierunku tartaku.     

 

Wojciech Prądziński – chciałbym w imieniu mieszkańców zwrócić uwagę na odśnieżanie 

Liniewa, odśnieżony jest tylko wąski pas do przejazdu, dwa samochody nie przejadą i nie 

ma możliwości zjechania. 

 

Zdzisław Bela – do 20 grudnia miał być rozebrany chlewik niestety dachu niema a ściany 

pozostały, 4 metrowy komin w każdej chwil może runąć, szyny, które tam były pokradli 

proszę o interwencję, aby zostało to rozebrane do końca. 

 

Tadeusz Borkowski – na drodze powiatowej od Orla w stronę Liniewa pod naporem 

śniegu są powalone krzaki czy jeszcze teraz można coś z tym zrobić, ponieważ wchodzą 

one w pas drogi. 

 

Ad. 6  
Podjęcie uchwał w sprawach:   
 
a) uchwalenia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 

na 2014 rok, 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 

 

Radni 13 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym”  przyjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 
b) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Liniewo na rok 

2014 rok, 
  

Przewodniczący Rady Gminy poprosił przewodniczących komisji o 
przedstawienie do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
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podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za”  przyjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 
c) przyjęcia planów pracy Rady Gminy Liniewo, Komisji Rewizyjnej i pozostałych komisji 

stałych Rady Gminy Liniewo na 2014 rok, 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za”  przyjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 
d) ustalenia zasad dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych w 

szkołach prowadzonych przez Gminę Liniewo na 2014 r., 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

e) zmian w budżecie gminy 

 

Skarbnik omówiła zmiany w budżecie gminy 

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
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podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za”  przyjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

f) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Liniewo na lata 

2013-2020. 

 

Skarbnik omówiła zmiany uchwały w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Liniewo na lata 2013-2020.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za”  przyjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

   

g)   wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu  

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 13 głosami „za”  przyjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

      ( radny Grzegorz Michnowski nieobecny podczas głosowania)  

 
Ad. 7 
Przyjęcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Liniewo na lata 2014 – 2020. 
 
a) stanowisko komisji Komunalnej i BudŜetu, 
 
Benedykt Knitter – Przewodniczący Komisji Komunalnej i Budżetu – po analizie 

przedstawionych dokumentów i projektu uchwały oraz po zapoznaniu się z opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej, Komisja stwierdza że wymogi formalne zostały 

opracowane zgodnie z art. 226,227 i 228 ustawy o finansach publicznych. W 
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projektowanej uchwale dług z tytułu kredytów i pożyczek stanowi 24, 53% 

planowanych dochodów, spłaty mieszczą się w dopuszczalnym wskaźniku spłaty 

zgodnie z przyjętym harmonogramem spłat. Z objaśnień do uchwały wynika, że 

planowane dochody i wydatki oraz przychody i rozchody są realnie zaplanowane i nie 

stanowią zagrożenia w wykonaniu planowanych przedsięwzięć w roku 2014. 

 

b) stanowiska pozostałych komisji stałych rady Gminy. 

 

Jerzy Bałachowski – Przewodniczący Komisji Rolnej i Ochrony Środowiska – 

komisja jest za przyjęciem natomiast każdy z członków podejmuję decyzję za siebie. 

 

Tadeusz Borkowski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – po zapoznaniu się z 

materiałami komisja jest za przyjęciem Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

 

Zbigniew Rekowski – Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury , Sportu, 
Zdrowia i Opieki Społecznej – komisja jest za przyjęciem natomiast ostateczną decyzję 

każdy podejmuje sam.  

 

c) dyskusja 

 

Wójt – Wieloletnia Prognoza Finansowa  jest aktem apolitycznym długoterminowym 

Gminy Liniewo. Najwięcej problemów miała Pani Skarbnik. Finanse są  stabilne, mamy 

ambitne podejście na realizację zadań inwestycyjnych między innymi budowa ulicy 

Pstronga i Gruszki, przedszkola w Liniewie oraz dokończenie innych zadań 

rozpoczętych w latach poprzednich. 

 
d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

(opinia w załączeniu do protokołu) 
 
e) głosowanie 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za”  przyjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 
Ad. 8 
Uchwalenie budŜetu gminy na 2014 rok: 
 
a) stanowisko komisji Komunalnej i BudŜetu 
 
Benedykt Knitter – Przewodniczący Komisji Komunalnej i BudŜetu – według komisji 
projekt został przygotowany poprawnie. Ustalone dochody bieŜące są przedstawione w pełnej 
szczegółowości budŜetowej i są wyŜsze od planowanych wydatków bieŜących. W projekcie 
ustalono wydatki majątkowe w wysokości 4 173 380 zł, co pozwala mieć nadzieję, Ŝe 
postulaty mieszkańców będą spełnione. Zaplanowano zaciągniecie poŜyczki z NFOŚiGW 



SESJA XXXV 20 grudnia 2013r. 

 

Strona 7 z 8 

   

oraz z BGK na prefinansowanie zadania inwestycyjnego w kwocie 950 412zł. Deficyt na 
2014 rok w kwocie 2 010 612zł będzie pokryty poŜyczkami i wolnymi środkami w kwocie 
1 060 200zł. Według komisji tak przedstawione materiały pozwalające ocenić, iŜ planowane 
zamierzenia są realne do wykonania. Ponadto komisja zapoznała się z opinią Regionalnej 
Izby Obrachunkowej, która projekt uchwały BudŜetowej oceniła pozytywnie jak równieŜ 
pozytywnie oceniła moŜliwość sfinansowania deficytu budŜetu na 2014 rok.   
 
b) Stanowisko pozostałych komisji stałych Rady Gminy 
 
Jerzy Bałachowski – Przewodniczący Komisji Rolnej i Ochrony Środowiska – budŜet na 
2014 jest budŜetem, na który nas stać kaŜdy z członków decyzję podejmuję samodzielnie. 
 
Grzegorz Michnowski – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury , Sportu, Zdrowia i 
Opieki Społecznej – w komisji kaŜdy sam za siebie decyduje. 
 
Tadeusz Borkowski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – całość komisji jest za 
przyjęciem budŜetu na 2014 rok. 
 
c) dyskusja 
 
Wójt  – nadeszła chwila przyjęcia budŜetu który jest budŜetem wzrostu, rozwoju i równowagi 
w 2014 roku. Dochody to 16 475 245zł  natomiast wydatki 18 485 857zł zadłuŜenie 24, 5% 
jest wyrazem  równowagi i kompromisu dla dobra gminy, więc wnioskuję o przyjęcie budŜetu 
na rok 2014. 

Bogdan Karczyński – bardzo proszę o odczytanie wszystkich uwag Regionalnej Izby 
Obrachunkowej. 
 
d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

(opinia w załączeniu do protokołu) 
 

e) głosowanie 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 13 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym”  przyj ęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 
Ad. 9 
Odpowiedzi na interpelacje radnych 
 
Wójt  – droga do remizy w Głodowie – jeśli chodzi o ograniczenie prędkości to musi być 
opinia InŜynierii Ruchu Drogowego wykonamy to w nowym roku,  
- wyrobisko Ŝwiru – na wiosnę postaramy się przystąpić do prac z uporządkowaniem tego 
miejsca, 
- lampa w kierunku tartaku – w pierwszej kolejności droga, 
- usunięcie krzaków – przekaŜemy informację do Zarządu Dróg Powiatowych, 
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- odśnieŜanie Liniewa – jeśli znajdzie się taka osoba to podzieliłbym ten obszar było by 
sprawniej, 
- kanalizacja Wysin – przerwa w wykończeniu dróg wynika z tego Ŝe firma Skibiński musi 
wyrównać poziomy studzienek,  
- odśnieŜanie – na chwilę obecną musimy poczekać na śnieg mam nadzieję, Ŝe nie będzie juŜ 
takich sytuacji były przeprowadzone rozmowy z wykonawcami, wszędzie musi być 
moŜliwość dojazdu.   
 
Odczytanie pisma radnego Marcina Łankowskiego  
 
Odczytanie pisma skierowanego do dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w sprawie 
odśnieŜania. 
 
Sekretarz – budynek do rozbiórki w Iłownicy – budynek miał być uprzątnięty do 20 grudnia 
dach zdemontował Pan Rzewuski z powodu nawału pracy nie zostało to zrobione 
zobowiązujemy się do uprzątnięcia do końca roku, 
- kanalizacja Wysin – maszyny nie zostały wywiezione firma Skibiński wynajęła firmę 
PUDM uwierzmy im, Ŝe zostanie to wykonane dobrze. 
 
Ad. 10 
Wolne głosy i wnioski 
 
Brunon Kupper  – mam propozycję i prośbę dotyczącą placu zabaw dla dzieci Pan Szultka 
przekazuję miejsce na plac trzeba by było tylko umowę jakąś spisać na uŜyczenie, chciałbym 
równieŜ złoŜyć najserdeczniejsze Ŝyczenia okazji świąt oraz szczęśliwego nowego roku. 
 
Gabriela Borowicka – chciałabym podziękować za współpracę Ŝycie przyniosło mi 
wyzwanie w nowym miejscu, współpraca układa się dobrze, korzystając z okazji chciałabym 
złoŜyć najlepsze Ŝyczenia zdrowych wesołych i rodzinnych świąt. 
 
Jacek Kmieciak – w imieniu braci straŜackiej dziękuję z finansowanie straŜy, aby jednostki 
funkcjonowały, chciałbym równieŜ Ŝyczyć zdrowych wesołych świąt w gronie rodzinnym.      
 
Skarbnik  – bardzo dziękuję za dojrzale podejście do podjęcia budŜetu i Wieloletniej 
prognozy finansowej bardzo się cieszę, Ŝe nikt nie był przeciwko.    
 
Wiesław Szarmach – chciałbym wszystkim złoŜyć Ŝyczenia zdrowych spokojnych 
radosnych świąt spędzonych w gronie rodziny. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 1125 

 
 
 
  
  Protokołowała                                                                Zatwierdzam 
                                                                                                                                                  
  Jolanta Flis                                                                           Wiesław Szarmach 
                                                                                                 Przewodniczący Rady Gminy  


